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Protokół 

                                              obrad XL sesji  

                                             Rady Miejskiej Góry 

z dnia 21 grudnia 2021 r. 

  

Sesja Rady Miejskiej Góry rozpoczęła się o godzinie 1000 w Sali nr 1 Starostwa 

Powiatowego w Górze a zakończyła około godziny 1100.  

Rada obradowała w składzie 14 osobowy. Nieobecny Radny Henryk Drozdowski.  

Lista obecności w załączeniu.  

 

Ad. 1 Otwarcie  

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Zastępcę Burmistrza 

Góry Magdalenę Głuszko,  sekretarza, Tadeusza Otto, skarbnika Marka Balowskiego, Kierownik 

OPS Edytę Lisiecką, Radcę Prawnego Krzysztofa Pietrzaka oraz Naczelników Wydziałów UMIG. 

Przewodniczący przeprosił w imieniu Burmistrz Góry za nieobecność, jest to spowodowane 

wyjazdem do Ministerstwa Infrastruktury.  

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum.   

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad.  

Zastępca Burmistrza poprosiła o wprowadzenie do porządku następujących uchwał: 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2021. 

2. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

3. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra.  

 

Przewodniczący zaproponował aby uchwałę zmieniającą uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 

2021 wprowadzić jako punkt 5. 

 

Adam Chmiel stwierdził, że nie posiada projektów uchwał, które zostały zaproponowane do  

wprowadzenia do porządku.  

 

Przewodniczący odpowiedział, że materiały zostały w dniu wczorajszym przekazane.  

Przewodniczący zaproponował aby uchwałę zmieniającą wieloletnią prognozę finansową Gminy 

Góra wprowadzić jako punkt 6 a uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz 

szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Góra jako punkt 7.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad zmianą porządku obrad.  

Radni 13 głosami za przy 1 wstzrymującym przyjęli zmieniony porządek obrad. 
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Porządek obrad przedstawiał się następująco.  

 
1. Otwarcie. 

2. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2022. 

4. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2021. 

6. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra.  

8. Interpelacje i zapytania Radnych 

9. Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych.  

10. Wolne głosy i wnioski.  

11. Zamknięcie obrad. 

  

Ad  2.  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Zastępca Burmistrza Magdalena Głuszko.  

Zastępca Burmistrza poinformowała, że wydano 4 zarządzenia. Otworzono przetarg na wykonanie 

robót budowlanych w ramach zadania wymiana nawierzchni ul. Armii Polskiej. Wykonanie 

dokumentacji przebudowy drogi Osetno Małe – Przysiółek Kietlów – składanie ofert do 28 grudnia 

br. W trakcie przygotowania jest postępowanie na wymianę nawierzchni drogi oraz chodnika w 

Chróścinie, wymiana nawierzchni ul. Piastów, wymiana nawierzchni ul. Mackiewicza, wykonanie 

dokumentacji dla zadania przebudowa dróg ul. Batorego i ul. Jagiełły. Sprzedano nieruchomość 

niezabudowaną w Górze, za kwotę 150 tys zł netto oraz 2 lokale mieszkalne. W okresie 

międzysesyjnym odnotowano 88 zakażeń na terenie powiatu, 460 osób było na kwarantannie. 

 

 

Ad. 3 Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2022. 

 

Przewodniczący poinformował, że uchwałę zaopiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa we 

Wrocławiu. Opinia jest pozytywna z uwagami. Następnie przewodniczący odczytał uchwałę RIO. 

 

Maciej Liśkiewicz Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za jednogłośnie.  

 

Tadeusz Biernacki Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za jednogłośnie. 

 

Jacek Szczerba poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za jednogłośnie.  
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Karol Kupiecki Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za jednogłośnie. 

 

Zastępca Burmistrza poprosiła o wprowadzenie autopoprawki. Autopoprawka w załączeniu.  

 

Adam Chmiel zapytał czy gmina w przyszłym roku planuje zaciągnąć ponad 12 mln zł pożyczek. 

 

Marek Balowski odpowiedział, że nie. Gmina planuje zaciągnąć 7 mln kredytu, reszta deficytu jest 

planowana do sfinansowania z wolnych środków.  

 

Adam Chmiel stwierdził, że w pkt 2 uchwały jest zapis o pożyczkach zaciągniętych na rynku 

krajowym w kwocie ponad 12 mln.  

 

Marek Balowski odpowiedział, że jest to deficyt łącznie z rozchodami, samego deficytu będzie ok 7 

mln. 

 

Adam Chmiel zapytał jaka będzie wartość zaciągniętych kredytów. 

 

Marek Balowski odpowiedział, że łącznie kredyt i obligacje około 12 mln zł a wolnych środków 

planuje się na kwotę ponad 4 mln zł.  

 

Adam Chmiel stwierdził, że zadłużenie wyniesie ok 55 mln zł. 

 

Marek Balowski odpowiedział, że tak, przy założeniu, że budżet będzie wykonany w takim kształcie. 

Przewiduje się, że dochody będą wyższe a wydatki niższe. 

 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

 

Radni 13 głosami za przy 1 wstrzymującym przyjęli autopoprawkę.  

 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 14 głosami za, jednogłośnie przyjęli uchwałę wraz z autopoprawką.  

 

Magdalena Głuszko podziękowała Radnym za przyjęcie uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 

2022. 

 

Ad. 4 Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

Przewodniczący poinformował, że uchwałę zaopiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa we 

Wrocławiu. Opinia jest pozytywna z uwagami. Następnie przewodniczący odczytał uchwałę RIO. 

 

Maciej Liśkiewicz Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za jednogłośnie.  

 

Tadeusz Biernacki Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za jednogłośnie. 
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Jacek Szczerba poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za jednogłośnie.  

  

Karol Kupiecki Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za jednogłośnie. 

 

Zastępca Burmistrza poprosiła o wprowadzenie autopoprawki. Autopoprawka w załączeniu. 

 

Janina Ziombra zadłużenie zostało rozłożone do roku 2040, czy musimy brać taki duży kredyt? 

 

Marek Balowski odpowiedział, że RIO nie miało zastrzeżeń do uchwały. Sytuacja ekonomiczna jest 

niestabilna, nie wiemy czego możemy się spodziewać. Aktualnie bazujemy na danych, które mamy. 

Zdecydowano się na rozłożenie WPF do 2040 roku aby mieć bufor bezpieczeństwa do 2040 roku. 

średnio 2 razy do roku wykupujemy obligacje komunalne. Spłaty corocznie będą mniejsze ale na 

dłuższy czas, gmina wykupując szybciej obligacje oszczędza na odsetkach.  

 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

 

Radni 14 głosami za przyjęli autopoprawkę.  

 

Janina Ziombra jak zmieni się do 2040 roku koszt utrzymania długu.  

 

Marek Balowski odpowiedział, że to pytanie nie jest do niego ani do Pani Burmistrz. Jest to pytanie 

do rządu, stopy procentowe wzrastają. Na obligacje wpłynęła tylko jedna oferta ale bardzo korzystna, 

tylko 1.1 pkt procentowego ponad wibor. Koszty to wibor, a wibor ustala Rada Polityki Pieniężnej. 

Według WPF na rok 2022 planujemy odsetki na kwotę 1.1 mln, później będą niższe ponieważ do 

spłaty będzie niższa kwota. 

 

Adam Chmiel stwierdził, że później odsetki wzrosną ponieważ weźmiemy kolejną pożyczkę.  

 

Marek Balowski odpowiedział, że planujemy wziąć 12 mln kredytu ale tyle nie weźmiemy. 5 mln 

spłacimy czyli będzie mniej.  

 

Adam Chmiel stwierdził, że do tej pory nie przekraczaliśmy kwoty 50 mln zadłużenia. Mimo iż 

spłacamy dwa razy do roku pożyczki to kwota i tak rośnie. Nie jest to dobry prognostyk.  

 

Marek Balowski odpowiedział, że  tej chwili mamy 74 zadania inwestycyjne. Większość jest 

dofinansowana z polskiego ładu, środki są zaplanowane w większości na udział własny ale pozostała 

kwota to dofinansowanie. Kwoty z dofinansowań wprowadzimy do budżetu po dochodach i nie 

będziemy brali kredytu.  

 

Adam Chmiel zapytał do jakiej kwoty planowane 12 mln pożyczek powiększy zadłużenie? 

 

Marek Balowski odpowiedział, że jest to łączna kwota. Odsetki stanowią wydatek, nie jest to dług.  
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W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za przy 2 głosach wstrzymujących,  przyjęli uchwałę wraz z autopoprawką. 

 

Ad 5. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2021. 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym,  przyjęli uchwałę. 

 

Ad 6. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym,  przyjęli uchwałę. 

 

Ad 7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich 

przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra. 

 

Janina Ziombra zapytała o zwiększenie dodatku dla wychowawców w przedszkolach. Czy gdy w 

grupie jest 2 wychowawców oboje dostaną dodatek? 

 

Izabela Baranowska odpowiedziała, że dodatek jest przyznany 1 nauczycielowi, który pełni funkcję 

wychowawcy.  

 

Janina Ziombra zapytała czy druga osoba traktowana jako wychowawca nie dostanie dodatku 

wychowawczego? 

 

Izabela Baranowska odpowiedziała, że dodatek funkcyjny jest przewidziany dla jednego 

wychowawcy w grupie przedszkolnej.  

 

Radni 12 głosami za przy 2 głosach wstrzymujących,  przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania Radnych 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad. 9 Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych.  

W związku z brakiem interpelacji i zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad. 10 Wolne głosy i wnioski. 

 

Adam Chmiel zapytał o realizację zadań oświatowych w związku z covidem, ilu nauczycieli jest 

chorych, czy oddziały pracują.  

 

Magdalena Głuszko odpowiedziała, że do 20 grudnia br. zamknięta była SP3 w Górze ze względu na 

duża zachorowalność. W SP 1 było kilka oddziałów zamkniętych.  
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Adam Chmiel zapytał czy ze względu na dużą zachorowalność uczniów czy nauczycieli? Czy nauka 

jest kontynuowana zdalnie czy zajęcia nie są kontynuowane.  

 

Izabela Baranowska odpowiedziała, że od 20 grudnia do 9 stycznia we wszystkich szkołach jest 

prowadzona nauka zdalna oprócz przedszkoli. Nie ma zgłoszeń od dyrektorów o trudnościach w nauce 

zdalnej, nauka jest realizowana.  

 

Adam Chmiel poinformował, że mieszkaniec zgłosił mu problem z ocenianiem w SP1. Podobno nie 

można dostać tam oceny celującej.  

 

Izabela Baranowska odpowiedziała, że system oceniania należy do kompetencji dyrektora i  rady 

pedagogicznej. Nie było informacji o takich problemach.  

 

Adam Chmiel poinformował, że ocena celująca była niedostępna dla ucznia mimo iż system to 

przewiduje. Prosi o sprawdzenie tej informacji.  

 

Izabela Baranowska odpowiedziała, że „6” na pewno są ponieważ w tym roku było przyznawane 

stypendia motywacyjne. Średnia ocen była powyżej 5.7  

 

Magdalena Głuszko złożyła życzenia świąteczne dla mieszkańców oraz radnych.  

 

Ad. 11 Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie XLsesji Rady 

Miejskiej Góry.  

 

Na tym protokół zakończono.  

Prot. Mateusz Szuszkiewicz 


